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VECĀKO AMATPERSONU SANĀKSMES 

protokols Nr. 5 

Norises vieta:       Rīgā, 2023. gada 25. maijā 

Ārlietu ministrija 

Sanāksme sākās plkst. 15.00 

 

Darba kārtība:  

 

1. Latvijas Administratīvās atbildības likuma normu saderība ar ES ietvaros 

izstrādātiem tiesību aktiem 

Ziņo: Tieslietu ministrija 

 

2. Par izmaiņu pieprasījumu ESVIS.VRAA.IP155 un ESVIS.VRAA.IP.157 

īstenošanas apstiprināšanu 

Ziņo: Valsts reģionālās attīstības aģentūra 

 

3. Padomes, kas notikušas maijā 

Ziņo: ministrijas par savu nozaru Padomēm 

 

3.1. 15.05.-16.05. Izglītības, jaunatnes, kultūras un sporta ministru padome 

3.2. 22.05. Ārlietu padome 

 

4. EK politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

4.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (14.-17. nedēļa). 

 

5. ES aģentūru jautājumi 

 

5.1. Par Rīgas piedāvājumu potenciālu Eiropas Komisijas aģentūru mītnes vietai 

Ziņo: Rīgas dome/ Rīgas investīciju un tūrisma aģentūra 

5.2. Par vienotu pieeju ES aģentūru mītnes vietu izvēles procesam 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

6. Dažādi 

Latvijas dalības ES divdesmitgades atzīmēšana 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

Sēdi vada: I. Levrence, Ārlietu ministrijas valsts sekretāra vietniece Eiropas lietās 

 

Sēdes locekļi: 

R.A. Ritene, Aizsardzības ministrija 

Z. Liepiņa, Ekonomikas ministrija 

L. Stauvere, Ekonomikas ministrija 
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A. Zlakomanovs, Finanšu ministrija 

G. Strūve, Iekšlietu ministrija 

B. Jurkevica, Izglītības un zinātnes ministrija 

I. Prūse, Klimata un enerģētikas ministrija 

S. Catlaka, Kultūras ministrija 

I. Tāre, Labklājības ministrija 

E. Šimiņa- Neverovska, Satiksmes ministrija 

E. Nagle, Satiksmes ministrija 

A. Smiltēna, Tieslietu ministrija 

L. Jenča, Tieslietu ministrija 

S. Vilcāns, Tieslietu ministrija 

A.O. Kivliņš, Veselības ministrija 

M. Klismets, Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

S. Ķipēna, Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

I. Baļčūne, Zemkopības ministrija 

M. Sīmane, Valsts kanceleja 

S. Kalnača, Valsts kanceleja 

M. Zondaks, Latvijas Banka 

 

Klātesošie: 

Ārlietu ministrija: J. Bērziņš, Z. Rožkalne, D. Tjurina, L. Krūmiņa, D. Putniņa, E. Beļauniece, 

A.P. Grasmane, E. Kalniņš. 

Citas institūcijas: S. Purva, Saeimas Eiropas lietu komisija, N. Ābele, Valsts reģionālās 

attīstības aģentūra, F. Bikovs, Rīgas investīciju un tūrisma aģentūra, G. Bukovska, Rīgas 

investīciju un tūrisma aģentūra, M. Bensi, Rīgas Dome, M. M. Lūse, Nacionālā elektronisko 

plašsaziņas līdzekļu padome, I. Stepiņa, Latvijas Darba devēju konfederācija. 

 

1. Latvijas Administratīvās atbildības likuma normu saderība ar ES ietvaros 

izstrādātiem tiesību aktiem 

Ziņo: TM/ A. Smiltēna 

Izsakās: SM/ E. Šimiņa- Neverovska, EM/ Z. Liepiņa 

 

TM sniedz prezentāciju saistībā ar Latvijas Administratīvās atbildības likuma normu saderību 

ar ES ietvaros izstrādātiem tiesību aktiem un vēlamo rīcību. TM norāda, ka, izstrādājot ES 

tiesību aktus, mēdz rasties situācijas, kad, laicīgi neizvērtējot ES tiesību aktā iestrādātos 

sankciju mehānismus, var izveidoties nesakritības ar Latvijas administratīvās atbildības 

sistēmu. TM aicina nozaru ministriju atbildīgos ekspertus veikt padziļinātāku izvērtēšanu ES 

tiesību aktu izstrādes procesā un pie nepieciešamības konsultēties ar TM.  

TM norāda, ka tiesību aktu izstrādes ietvaros nepieciešams izvērtēt šādus jautājumus:  

1.Pienākuma dalībvalstīm paredzēt noteikumus par sankcijām (jeb sodiem) konkrētība un 

skaidrība: cik precīzi ir norādīti vai saprotami pārkāpumi, par kuriem dalībvalstīm ir pienākums 

paredzēt sankcijas. 

2.Vainas forma un vainojamība: vainojamības izpratne un nepieļaujamība izmantot nodomu vai 

neuzmanību kā sankciju piemērošanas kritērijus. 

3.Atkārtotība: nepieļaujamība tiesību aktā noteikt īpašas obligātas sankcijas par atkārtoti 

izdarītiem pārkāpumiem. 

4.Vairāki (atkārtoti) pārkāpumi: apstākļa, ka persona ir izdarījusi vairākus tādus pašus vai 

līdzīgus pārkāpumus, nozīme sankcijas piemērošanā. 

5.Administratīvo (korektīvo) pasākumu prioritāte: iespējamība vispirms piemērot nesodoša 

rakstura administratīvus pasākumus. 

6.Citi kritiski vērtējami jautājumi: retāk sastopami jautājumi (sankcijas apmēra piesaiste 

fiziskas personas ienākumiem, īpašs sankcijas minimālais apmērs utt.). 
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TM informē, ka ir sagatavots paskaidrojošs materiāls, kas tiks izplatīts lietošanai nozaru 

ministriju ekspertiem. 

 

SM pateicas par jautājuma aktualizēšanu. Informē, ka ES tiesību aktos parādās arvien 

sarežģītāki panti attiecībā uz sankciju noteikšanu. No Eiropas Komisijas arvien biežāk nāk 

pieprasījumi skaidrot sankciju pantu ieviešanu. Sagaida arī turpmāku sadarbību, jo līdzšinējā 

sadarbība ar TM  šajos jautājumos ir bijusi konstruktīva. 

 

EM piekrīt SM un norāda uz problēmām, ar kurām saskaras arī savas atbildības jomās. 

Vienlaikus norāda, ka saskaras arī ar Eiropas Komisijas neieklausīšanos.  

 

SM norāda, ka šo problēmu nepieciešams identificēt arī nacionālajās pozīcijās. 

 

Nolemj:  

1.1.Pieņemt zināšanai Tieslietu ministrijas sniegto prezentāciju un sagatavoto rakstisko 

informāciju  (kura tika izplatīta VAS dalībniekiem 26.maijā) par Latvijas Administratīvās 

atbildības likuma normu saderību ar ES ietvaros izstrādātiem tiesību aktiem un vēlamo rīcību. 

1.2.Pārstāvjiem darba grupās ņemt vērā šo vienoto informāciju, strādājot pie tiesību aktiem, 

kuros paredzēti sodi vai sankcijas. 

1.3.Turpmāk nacionālo pozīciju izstrādes procesā vēlams identificēt potenciālās problēmas 

saistībā ar ES tiesību aktos iekļautajiem sankciju noteikumiem. 

 

 

2. Par izmaiņu pieprasījumu ESVIS.VRAA.IP155 un ESVIS.VRAA.IP.157 

īstenošanas apstiprināšanu 

Ziņo: VRAA/ N. Ābele 

 

VRAA informē, ka tiek virzīti divi funkcionālo izmaiņu pieprasījumi, kas attiecas uz lietotāju 

pieteikumiem un ES Padomes darba grupu sapulču mapju klasifikatora atjaunināšanu. Abi 

pieprasījumi ir iepriekš saskaņoti neformālajā darba grupā un to ieviešanai būs nepieciešami 3-5 

mēneši pēc līguma noslēgšanas. Papildus tam VRAA informē, ka izmaiņu ieviešana ESVIS-L 

daļas autentifikācijas izstrādes un testēšanas fāze ir noslēgusies, ieviešana paredzēta jūnija vidū, 

sekos oficiāla vēstule.  

 

Nolemj: 

2.1.Pieņemt zināšanai Valsts reģionālās attīstības aģentūras sniegto informāciju.  

2.2.Apstiprināt izmaiņu pieprasījumu ESVIS.VRAA.IP155 un ESVIS.VRAA.IP.157 

īstenošanu.  

 

 

3. Padomes, kas notikušas maijā 

 

3.1. 15.05.-16.05. Izglītības, jaunatnes, kultūras un sporta ministru padome 

Ziņo: KM/ S. Catlaka 

 

KM informē, ka šī gada 16. maijā notika ES Izglītības, jaunatnes, kultūras un sporta ministru 

padomes sanāksme, kurā tika apstiprināti ES Padomes secinājumi par apdraudētiem un 

pārvietotiem māksliniekiem. Dalībvalstis kompetences ietvaros tika aicinātas veicināt Ukrainas 

kultūru kopā ar ukraiņu māksliniekiem un kultūras organizācijām, palielināt savas spējas 

piedāvāt “drošās patvēruma vietas” (safe havens), kā arī pielāgot šo personu vajadzībām jau 

pastāvošās mākslinieku rezidences. 
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Politikas debatēs izskanēja dalībvalstu apņemšanās panākt uz Eiropas vērtībām balstītas brīvas, 

neatkarīgas un drošas mediju ekosistēmas attīstību. Pausta gatavība turpināt darbu pie topošā 

Eiropas mediju brīvības akta, lai veicinātu mediju plurālismu un to neatkarību, un tas būtu arī 

nopietns ierocis cīņā pret dezinformāciju. Latvija uzsvēra, ka, sabalansējot lielo tiešsaistes 

platformu un mediju intereses, topošā regula nedrīkst ļaut viltus medijiem iegūt leģitīma medija 

statusu, kas tiem ļautu turpināt izplatīt karu slavinošu propagandu un dezinformāciju. Darbu 

plānots turpināt ES Padomes Audiovizuālo un mediju jautājumu darba grupas sanāksmē, lai 

panāktu kompromisu par regulas priekšlikuma tekstu un to prezentētu COREPER sanāksmē š.g. 

21. jūnijā. Lai panāktu šādu vienošanos, visiem būs jāstrādā konstruktīvi un jāpieņem elastīgas 

un pragmatiskas nostājas, kas ļautu rast līdzsvarotus kompromisa risinājumus. Latvija pateicās 

Zviedrijas prezidentūrai par jautājuma par atbalstu Ukrainas kultūras un radošajām nozarēm 

iekļaušanu ministru padomes darba kārtībā. Latvija uzsvēra, ka ir svarīgi nepagurt un solidāri 

atbalstīt Ukrainas māksliniekus un kultūru visos iespējamos veidos gan tagad, gan īpaši pēc 

kara. 

Papildus Latvija sniedza informāciju par divām plānotajām konferencēm kultūras un mediju 

jomā, kuras norisināsies Latvijas prezidentūras Eiropas Padomes Ministru komitejā ietvaros. 

 

Nolemj: 3.1.1.Pieņemt zināšanai sniegto informāciju.  

 

 

3.2. 22.05. Ārlietu padome 

Ziņo: ĀM/ D. Tjurina 

Izsakās: AiM/ R.A. Ritene 

 

ĀM informē, ka 22. maija ES Ārlietu padomē darba kārtībā bija trīs jautājumi: 1) Krievijas 

agresija pret Ukrainu; 2) Āfrikas rags; 3) Rietumbalkāni. Diskusijā par Krievijas agresiju pret 

Ukrainu fokuss bija uz trim elementiem: 1) atbalstu Ukrainai, jo īpaši militārajā jomā; 2) 

tālākiem ierobežojošiem pasākumiem pret Krieviju un 3) kopīgo darbu un kontaktiem ar 

trešajām valstīm. Dalībvalstis uzsvēra militārā atbalsta turpināšanu un Eiropas Miera 

mehānisma 8. maksājumu Ukrainas atbalstam. Saistībā ar sankciju 11. kārtu daļa dalībvalstu 

aicināja tās iespējami ātri apstiprināt, bet citas, neiebilstot pret sankcijām, pauda piesardzību. 

Viedokļu atšķirības iezīmējās jautājumā par tribunālu Krievijas atbildības nodrošināšanai par 

agresijas noziegumu. Dalībvalstis piekrita, ka jāturpina darbs ar trešajām valstīm un koordinētas 

kopīgās vizītes  tajās. 

Diskusijā par Āfrikas ragu tika izcelta konflikta Sudānā negatīvā ietekme uz stabilitāti reģionā. 

Kā primārais mērķis gan no ES institūciju, gan dalībvalstu puses tika  uzsvērta ilgtspējīga 

pamiera panākšana. Dalībvalstis pauda bažas par konflikta plašāku reģionalizāciju un ar to 

saistītām migrācijas plūsmām, tāpēc ES sniedz atbalstu Sudānas kaimiņvalstīm bēgļu 

uzņemšanā un atbalsta Āfrikas Savienības līderību konflikta mediācijā.  

Notika neformāla viedokļu apmaiņa ar Rietumbalkānu valstu ārlietu ministriem. Tajā 

pārrunātas turpmākās sadarbības iespējas ES un Rietumbalkānu partnerības stiprināšanai. 

Dalībvalstis uzsvēra visu reģionālo partneru rīcības saskaņā ar ES vērtībām/ārpolitiku nozīmi, 

tostarp sankciju apiešanas novēršanu.  

 

AiM papildina, ka Ārlietu padomes aizsardzības ministru sanāksmē tika uzsvērta ES Militārās 

palīdzības misijas Ukrainai (EUMAM) veiksmīgā darbība, šajā sakarā tika nolemts tupināt 

trenēšanas un ekipēšanas (train and equip) pasākumus. Tāpat norisinājās neformāla saruna ar 

NATO ģenerālsekretāru J. Stoltenbergu.  

 

Nolemj: 3.2.1.Pieņemt zināšanai sniegto informāciju. 
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4. EK politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem 

 

4.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (14.-17. nedēļa). 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

 

ĀM ziņo, ka 14.-17. nedēļā saskaņoti 71 priekšlikums.  

Nolemj: 4.1.1 apstiprināt sistēmā ESVIS-L saskaņotās COM tabulas: 

 

COM 14. nedēļa (03.04.2023. līdz 09.04.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 28.04.2023 

COM 15 nedēļa (10.04.2023. līdz 16.04.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 05.05.2023 

COM 16. nedēļa (17.04.2023. līdz 23.04.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 12.05.2023 

COM 17. nedēļa (24.04.2023. līdz 30.04.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 19.05.2023 

 

 

5. ES aģentūru jautājumi 

 

5.1. Par Rīgas piedāvājumu potenciālu Eiropas Komisijas aģentūru mītnes vietai 

Ziņo: Rīgas investīciju un tūrisma aģentūra/ F. Bikovs 

Izsakās: LM/ I. Tāre, EM/ Z. Liepiņa, SM/ E. Šimiņa- Neverovska, KM/ S. Catlaka, ĀM/ 

I. Levrence, Rīgas Dome/ G. Bukovska 

 

Rīgas investīciju un tūrisma aģentūra (RITA) sniedz prezentāciju par savu darbību, galvenajiem 

uzdevumiem, sasniedzamajiem mērķiem un Rīgas investīciju un tūrisma stratēģiju kopumā. 

Norāda uz trīs galvenajiem darbības virzieniem – investīciju piesaistīšana, tūrisma mārketings 

un Rīgas kā zīmola veidošana. Kā problēmjautājumus identificē infrastruktūru un 

savienojamību, tai skaitā starptautisko skolu un bērnudārzu pieejamību un to izmaksas. Norāda 

uz sešām prioritārajām nozarēm – Rīga kā starptautiskā biznesa un finanšu servisa centrs, IKT 

sektors, biomedicīna, jaunuzņēmumi, augstas pievienotās vērtības rūpniecība, filmu industrija. 

Aktīvi strādā pie talantu piesaistes no ārvalstīm, kā arī pie darba devēju un darba spēka sasaistes 

Rīgā. Vēlas izveidot tā saukto “vienas pieturas aģentūru” darbiniekiem no ārvalstīm, lai 

sekmētu augstas kvalifikācijas darbinieku vēlmi pārcelties uz darbu Rīgā. Šobrīd strādā pie 

diasporas programmas (arī finansiālas) izstrādes, plāno līdzīgu programmu arī trešo valstu 

pilsoņiem. Informē, ka veic marketinga kampaņu talantu piesaistei no 10 valstīm. 

LM vaicā, kuras ir tās 10 valstis, kurās notiek kampaņa un talantu piesaiste? Vaicā par 

faktoriem, kas bija par labu uzņēmuma Roche gala lēmumam, Rīgu izvēloties par mītnes vietu 

jaunajam birojam?  

RITA informē, ka kampaņa testa un izpētes režīmā noris bijušajās PSRS bloka valstīs, kā arī 

Indijā un Balkānu valstīs. Atbildot par uzņēmuma Roche apsvērumiem, norādīja, ka galvenie 

elementi bija absolventu skaits nepieciešamajās darbības jomās, atalgojuma līmenis, dzīves 

līmenis, korupcijas līmenis u.c., kā arī pozitīvā pieredze vizīšu laikā Rīgā.  

LM papildus vaicā, ar ko RITA sadarbojas valsts pārvaldes iestāžu līmenī. Norāda, ka, 

piemēram, LM pakļautībā ir Nodarbinātības valsts aģentūra, kas varētu sniegt informāciju par 

nodarbinātības statistiku u.c. rādītājiem. 

RITA atzīmē, ka tiešā veidā nelobē konkrētus sektorus vai darbavietas. Šobrīd RITA 

tīmekļvietnē tiek pārpublicētas vakances angļu valodā, kuras sasniedz noteiktu atalgojuma 

slieksni.  

EM norāda uz specifiskajām prasībām, lai atvērtu ES aģentūras kādā pilsētā. Prasības sevī 

ietver augstākās klases birojus ar piekļuvi stāvvietām, kā arī augstākas klases dzīvojamās 

platības. Norāda uz šobrīd nepietiekamo dzīvojamo platību Rīgā. 
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RITA norāda, ka rast biroju telpas 300-400 darbinieku lielai organizācijai tuvāko gadu laikā 

neesot problēma. Rast tūlītēju risinājumu organizācijai ar 2000 darbiniekiem ir teju neiespējami 

jebkādos apstākļos, tādos gadījumos būtu jāstrādā kopā ar attīstītājiem par jaunu telpu 

projektiem. Norāda uz pozitīvo ietekmi no īres likuma izmaiņām. Fokuss ir uz vidēja izmēra 

kompānijām. Norāda, ka sadarbojas ar Latvijas Investīciju attīstības aģentūru (LIAA). 

KM vaicā par filmu industriju. Akcentē KM vēlmi būvēt kino paviljonu, kam valsts līmenī 

trūkst finansējuma, vaicā RITA skatījumu uz šo ieceri.  

RITA norāda, ka tās ietvaros ir filmu fonds, kas pamatā atbalsta komandas, kas ierodas Rīgā 

filmēt projektus. Ir informēti par ideju saistībā ar kino paviljona izbūvi, pagaidām seko tālākai 

projekta attīstībai. 

SM pirms jaunu aģentūru aicināšanas aicina risināt tos problēmjautājumus, kas ir jau ar esošo 

aģentūru. Aktuālie jautājumi ir savienojamība, Eiropas skolas trūkums, nepieciešamība pēc 

bērnu silītēm/ auklīšu pakalpojumiem (ņemot vērā, ka pēc EK standartiem bērna kopšanas 

atvaļinājums ir tikai ~ 2-3 mēneši), ikdienas pakalpojumu pieejamība (problēmas ar ID kartēm, 

jo ne visi darbinieki ir diplomāti), dzīvesbiedru nodarbinātība, publisko stāvvietu, kā arī ēku 

pieejamība.  

Rīgas Domes pārstāve norāda, ka stāvvietu problēma ir aktualizēta un tiek risināta.  

Izvēršas plašāka diskusija par ieceri veidot “vienas pieturas aģentūru” ārvalstu darbiniekiem. 

KM norāda, ka nebūtu pareizi pretnostatīt ārzemju nodarbinātos vietējiem nodarbinātajiem, 

pirmajiem dodot lielākas privilēģijas. RITA norāda, ka mērķis nav piešķirt privilēģijas, bet gan 

atvieglot administratīvo procesu slogu. SM uzsver, ka tas ir īpaši būtiski situācijā, kad cilvēki 

nerunā latviski. Rīgas dome norāda, ka, ja mēs vēlamies šīs investīcijas, tad mums ir jāstrādā, 

lai tieši mēs iegūtu šīs investīcijas, nevis konkurējošās valstis.  

ĀM vēlas precizēt, kāds tieši ir kampaņas mērķis, kas izvērsts 10 valstīs. RITA norāda, ka 

pašlaik mērķis ir tikai reklamēties un tādējādi piesaistīt darba spēku - talantus. 

 

Nolemj:   

5.1.Pieņemt zināšanai Rīgas investīciju un tūrisma aģentūras un Rīgas Domes sniegto 

informāciju.  

5.2.Iesaistīt Rīgas Domes un Rīgas investīciju un tūrisma aģentūras pārstāvjus diskusijās un 

lobija aktivitātēs, cenšoties panākt jaunu ES aģentūru izvietošanu Latvijā. 

 

5.2. Par vienotu pieeju ES aģentūru mītnes vietu izvēles procesam 

Ziņo: ĀM/ Z. Rožkalne 

Izsakās: SM/ E. Šimiņa- Neverovska, KM/ S. Catlaka, LM/ I. Tāre 

 

ĀM informē, ka ES līmenī ir aktualizējies jautājums par ES struktūru, biroju un aģentūru 

mītnes vietu izvēles procesu, sekojot ES Tiesas 2022. gada jūlijā pasludinātajiem spriedumiem, 

kas prasa izmaiņas līdz šim īstenotajā praksē. Ja līdz šim aģentūru mītnes vietu izvēlē galvenā 

loma bija ES dalībvalstīm, tad ES Tiesas spriedums paredz Eiropas Parlamenta iesaisti. Tā kā 

prakse ar nākamās ES aģentūras mītnes vietas izvēles procesu radīs precedentu, ir būtiski veidot 

vienotu horizontālu nostāju, kādu no Latvijas skatu punkta vēlēsimies redzēt šo procesu. Ir 

izstrādāts nacionālās pozīcijas projekts, kas nodots ministrijām saskaņošanai..  

SM nosūtīja papildinājumus. Norāda uz iepriekš notikušo diskusiju VAS ietvaros par to, ka 

horizontāli esam piesardzīgi par jaunu ES aģentūru izveidi, ņemot vērā ar to saistītās lielās 

izmaksas. Kāda ir pašreizējā nostāja par jaunu aģentūru izveidi kopumā? 

KM pateicas ĀM par piešķirto termiņu pagarināšanu komentāru sniegšanai. Piekrīt SM, ka līdz 

šim horizontāli bijusi piesardzīga nostāja attiecībā uz jaunu ES aģentūru/struktūru izveidi. 
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LM vaicā, vai nevajadzētu atspoguļot nacionālajā pozīcijā mājasdarbus, kas Latvijai jāveic, lai 

aģentūras piesaistītu? 

 

Nolemj: 

5.2.1.Pieņemt zināšanai Ārlietu ministrijas sniegto informāciju un ministriju komentārus.  

5.2.2.Lūgums ministrijām ESVIS sistēmā sniegt rakstisku atgriezenisko saiti par pozīcijas 

projektu līdz 30. maijam.  

5.2.3.Ārlietu ministrijai un Finanšu ministrijai sniegt reakciju par līdzšinējās horizontālās 

pieejas, kas ir piesardzīga attiecībā uz jaunu ES aģentūru un struktūru izveidi, aktualitāti. 

 

 

 

6. Dažādi 

6.1. Latvijas dalības ES divdesmitgades atzīmēšana 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

Izsakās: EM/ Z. Liepiņa, LDDK/ I. Stepiņa, VARAM/ M. Klismets, VK/ S. Kalnača 

 

ĀM pateicas visām ministrijām, kuras sniedza informāciju par plānotajiem pasākumiem.1 

Kopējā pieprasītā summa 2024.g. ir 2 857 407 EUR. Visi priekšlikumi ir iekļauti vienotā 

pieprasījumā, kas nodots tālāk ĀM finanšu departamentam politiskai saskaņošanai un 

pieprasījuma veidošanai Finanšu ministrijai. Lūdz ministriju atbalstu tālākā budžeta 

sagatavošanas un pieņemšanas procesā. 

EM norāda, ka, lai gan EM savu pieprasījumu pasākumiem nesniedza, ir gatavi aktīvi saturiski 

iesaistīties citu ministriju rīkotajos pasākumos/ konferencēs.  

LDDK vaicā, kā saredz sociālo partneru iesaisti šajos pasākumos? Vēlētos redzēt, kā darba 

devēju organizācijas varētu iesaistīties, ko šobrīd nesaredz. LDDK varētu sniegt ministriju 

rīkotajiem pasākumiem informatīvo atbalstu un saturisko ieguldījumu.  

ĀM norāda, ka 27.04. VAS sanāksmē ministrijas tika aicinātas pieņemt zināšanai ĀM 

aicinājumu pasākumu plānošanas procesā informēt/iesaistīt savus sadarbības partnerus no NVO 

sektora. Tāda pati pieeja ir domāta arī attiecībā uz sociālajiem partneriem (attiecīgi nostiprinām 

to lēmuma sadaļā).  

VARAM jautā par pašvaldību iesaisti, uz ko ĀM norāda, ka ir sagatavota vēstule, kas atrodas 

nosūtīšanas stadijā un ir adresēta Latvijas Pašvaldību savienībai un Latvijas lielo pilsētu 

asociācijai.   

Attiecībā uz LDDK vēlmi saņemt vēstuli par iesaistes iespējām, ĀM norāda, ka šādu vēstuli var 

sagatavot. 

VK vaicā, vai situācijā, ja nav iesniegti pasākumi kopējā pieprasījumā, būs joprojām iespējams 

piedalīties divdesmitgades pasākumu rīkošanā? ĀM norāda, ka vēlme bija strādāt un pieprasīt 

līdzekļus koordinēti. Tomēr, ja pasākumi nav iekļauti kopējā pieprasījumā, tas nevar būt 

šķērslis pasākumu īstenošanai.  

EM aicina izstrādāt divdesmitgades aktivitāšu plānu. ĀM norāda, ka šādu provizorisku plānu 

būtu iespējams sagatavot un izplatīt VAS dalībniekiem.   

 

Nolemj:  

                                                           
1 Ieguldījumu kopējā budžeta tabulā sniedza 11 ministrijas - ĀM, VARAM, LM, VM, KM, IZM, ZM, TM, SM, KEM, 

IeM. 
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6.1.1. Pieņemt zināšanai Ārlietu ministrijas sniegto informāciju un VAS dalībnieku 

sniegtos komentārus. 

6.1.2. Pieņemt zināšanai Ārlietu ministrijas aicinājumu iestādēm pasākumu tālākas 

plānošanas un īstenošanas procesā informēt/iesaistīt sociālos partnerus (LDDK un 

LBAS). Ārlietu ministrijai nosūtīt vēstuli sociālajiem partneriem par divdesmitgades 

atzīmēšanu.   

6.1.3. Ārlietu ministrijai sagatavot un izplatīt VAS dalībniekiem divdesmitgades 

atzīmēšanas pasākumu provizorisko plānu (kad būs skaidra situācija par pieejamo 

finansējumu). Ar mērķi veidot koordinētu pieeju, iestādēm informēt Ārlietu ministriju arī 

par tiem plānotiem pasākumiem, kuri nav iekļauti kopējā budžeta pieprasījumā.  

 

 

6.2. ĀM piedāvā nākamajai VAS 28. jūniju.  

 

Nolemj: 6.2.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju. 

 

VAS protokols saskaņots elektroniski ESVIS-L sistēmā 2023. gada 2. jūnijā. 

 

Ārlietu ministrijas Valsts sekretāra vietniece Eiropas lietās     I. Levrence 

 

 

Protokolēja L. Paegle 

Ārlietu ministrijas Vispārējo un institucionālo lietu nodaļas 

vecākais referents, tel. 67016311 


